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RG.0012.7.2019.WPK 

 

 

PROTOKÓŁ Nr 7/2019 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Krośnice  

w dniu 8 maja 2019 r.  

 

 

 

Ad 1. Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Krośnice rozpoczęło się o godz. 11
08 

 i odbyło się w 

sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Krośnicach.  

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Morawek. 

Zgodnie z listą obecności, stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, w posiedzeniu wzięło 

udział 13 Radnych oraz: 

 

 Wójt Gminy – Andrzej Biały, 

 Skarbnik Gminy – Elżbieta Kalityńska, 

 Dyrektor Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowego w Krośnicach Krystian Okoń, 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Piastów Śląskich w Bukowicach – Danuta Cyganowska, 

 Dyrektor Zespołu Szkół w Krośnicach Joanna Jasięga, 

 Prezes Zarządu ZUK Sp. z o.o. (oraz Radny Rady Powiatu Milickiego) - Marcin Ciesielski, 

 Sołtys Sołectwa Suliradzice – Jolanta Stelmach, 

 pracownicy Urzędu Gminy. 

 

 

Przewodniczący Piotr Morawek odczytał następujący porządek obrad posiedzenia, stanowiący 

załącznik nr 2 do protokołu: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Omówienie projektów uchwał: 

 

Nr projektu 

uchwały 

Data projektu 

uchwały 
Tytuł projektu uchwały 

1) 51 15.04.2019 uchwała w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Krośnice 

2) 52 15.04.2019 uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wierzchowice 

3) 53 16.04.2019 

uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Krośnice oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 roku 

4) 54 18.04.2019 
uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli 

5) 55 29.04.2019 uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2019 rok 

6) 56 29.04.2019 uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Milickiemu 

7) 57 29.04.2019 

uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków 

i innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Krośnice 

 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad.  
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Przewodniczący złożył wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały nr 57 zmieniającego 

uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków i innych składników wynagrodzenia 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Krośnice i 

przekazanie go Komisji Oświaty do dalszych prac. Po zadaniu pytania o inne wnioski w tej sprawie 

Wójt Andrzej Biały poinformował, że nie wycofa złożonego projektu uchwały.  

Radny Krzysztof Skrzypczyk stwierdzając, że Regionalna Izba Obrachunkowa we Wrocławiu nie 

powinna mieć zastrzeżeń do projektu uchwały zwiększającej fundusz nagród dla nauczycieli z 1 do 5 

%, wnioskował o przedyskutowanie projektu uchwały - zważywszy na obecność Dyrektorów Szkół w 

Bukowicach i w Krośnicach - oraz poprosił Przewodniczącego o wycofanie wniosku formalnego.  

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Radni powinni mieć więcej 

czasu na dokładne zapoznanie się z projektem uchwały i jego skutkami finansowymi, dlatego uchwałę 

najpierw powinna zaopiniować Komisja Oświaty.  

Radna Anna Rudkiewicz (Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty) zasugerowała umożliwienie 

wypowiedzenia się obecnym na obradach Dyrektorom szkół. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bukowicach Danuta Cyganowska przypomniała, że podobny 

projekt był już procedowany w 2017 roku, ale ostatecznie został wycofany oraz wyjaśniła, że uchwała 

nie będzie wykorzystana do wypłaty nauczycielom wynagrodzenia za czas strajku. Dyrektor wyjaśniła 

że nauczyciele oprócz nauczania i obowiązków wynikających z Karty Nauczyciela, ustawy o prawie 

oświatowym, ustawy o organizacji roku szkolnego oraz ustawy o organizacji pracy szkół angażują się 

w wiele innych działań na rzecz uczniów oraz środowiska lokalnego poza 40-godzinnym wymiarem 

czasu pracy. Dzięki zaangażowaniu pracowników szkoły powstał m. in. projekt, który będzie 

realizowany do czerwca 2020 r., na który pozyskano dofinansowanie w wys. ponad 400 tys. zł. W 

ramach projektu powstał (jako jedyny w powiecie milickim) gabinet integracji sensorycznej, 

wyposażane są gabinety: matematyczne, chemiczne, fizyczne, kupowane są komputery, pomoce 

dydaktyczne, pomoce multimedialne oraz podręczniki. Dla uczniów organizowane są dodatkowe 

zajęcia z grafiki komputerowej, robotyki, kreatywności, językowe czy artystyczne. Ponadto 

organizowane są wyjazdy edukacyjne, w tym do opery czy teatru. Dyrektor omówiła również inne 

programy i projekty, w realizację których (w tym również poprzez pozyskanie dofinansowania 

zewnętrznego) zaangażowani są nauczyciele ze Szkoły Podstawowej w Bukowicach – „Pomocna 

dłoń”, „Aktywna tablica”, „Edukacja dla Doliny Baryczy”, „Szkolny Klub Sportowy”, „Ekomisja”. 

Nauczyciele wraz z uczniami przygotowują ponadto (w czasie poza zajęciami lekcyjnymi) wiele 

wydarzeń dla społeczności lokalnej, np. uroczystości rocznicowe czy patriotyczne.  Dyrektor 

poinformowała również, że 2/3 kadry szkoły posiada uprawnienia do nauczania 2-3 przedmiotów i 

stale podnosi swoje kwalifikacje dla sprostania potrzebom uczniów. Zatem podjęcie przez Radnych 

przedmiotowej uchwały umożliwi dyrektorom szkół wynagrodzenie nauczycieli za dodatkową 

działalność na rzecz szkoły i uczniów.  

Dyrektor Zespołu Szkół w Krośnicach Joanna Jasięga poinformowała, że połowa kadry 

nauczycielskiej to nauczyciele dyplomowani, a przejście tej ścieżki awansu zawodowego wymaga 

wiele trudu. Wielu nauczycieli po ukończeniu studiów podyplomowych posiada uprawnienia do 

nauczania dwóch, trzech, a nawet czterech przedmiotów, dlatego oferta szkoły jest bogata. Szkoła 

pozyskała z PZU dofinansowanie na projekt „Pierwsza pomoc”, z którego zakupiony zostanie sprzęt 

służący uczniom nie tylko krośnickiej szkoły oraz bierze udział w programie „Edukacja dla Doliny 

Baryczy”. Szkoła organizuje dla uczniów w obecnym roku szkolnym cztery wyjazdy edukacyjne w 

różne miejsca w Polsce w ramach „Zielonych szkół”. Nauczyciele ponadto organizują różne 

wydarzenia dla uczniów i rodziców oraz lokalnej społeczności, poświęcając na ich przygotowanie 

czas poza godzinami pracy. Ponadto przygotowują uczniów do konkursów na różnego rodzaju 

szczeblach.  

Dyrektor Danuta Cyganowska uzupełniła, że bukowicka szkoła ma w ofercie wyjazdy edukacyjne 

do specjalistycznych jednostek - uczniowie odbywają lekcje fizyki na Uniwersytecie Wrocławskim 

oraz lekcje matematyki w Parku Nauki i Techniki ExploraPark w Wałbrzychu. Organizacja takich 
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wyjazdów wymagała od nauczycieli dodatkowej pracy przy opracowaniu programu oraz pozyskaniu 

dofinansowania.  

Wójt Andrzej Biały poinformował, że już w pierwszej kadencji zwracał uwagę na potrzebę 

zwiększenia wynagrodzeń najmniej zarabiającym pracownikom gminnych jednostek, a zwłaszcza tym 

o najdłuższym stażu pracy, dlatego sukcesywnie realizowany jest plan podwyżek płac. Wójt omówił 

również zaangażowanie dyrekcji i pracowników bukowickiej szkoły podczas prac związanych z jej 

rozbudową w kontekście obowiązującego obecnie w szkołach 1% funduszu nagród oraz ogólne zasady 

wynagradzania pracowników oświaty. Wójt odniósł się także do przeprowadzonych w Gminie 

Krośnice egzaminów gimnazjalnych oraz szóstoklasistów podczas ogólnopolskiego strajku 

nauczycieli oraz potwierdził (z własnego doświadczenia), że nauczyciele nie pracują tylko przez 18 

godzin pensum tygodniowo, lecz poświęcają pracy znacznie więcej czasu, za który nie otrzymują 

wynagrodzenia.  

Radna Zofia Adamus potwierdziła, że praca nauczyciela nie jest łatwa i zauważyła, że w obradach 

Komisji nie uczestniczy Dyrektor Krzysztof Gracz, który mógłby opowiedzieć o osiągnięciach Szkoły 

w Kuźnicy Czeszyckiej. Radna stwierdziła, że każda szkoła ma zasługi i nikt nie występuje przeciwko 

nauczycielom. Poinformowała również, że Komisja Oświaty chciała przedyskutować projekt uchwały 

pod kątem funduszu nagród dla pracowników niepedagogicznych. 

Radny Krzysztof Skrzypczyk ponowił prośbę, aby Przewodniczący Rady wycofał wniosek 

formalny dot. zdjęcia projektu uchwały z porządku obrad i skierowania go do Komisji Oświaty, co 

mogłoby niepotrzebnie poróżnić Radnych. 

Dyrektor Danuta Cyganowska poinformowała, że odpisu na fundusz nagród dla pracowników 

niepedagogicznych dokonują dyrektorzy szkół na podstawie odrębnych przepisów - Regulaminu 

wynagradzania pracowników administracji i obsługi, w jednakowej wysokości procentowej jak dla 

nauczycieli, zatem nie można tej kwestii uregulować w jednej uchwale. Dyrektor podziękowała 

Wójtowi oraz Radnemu Andrzejowi Korzeniowskiemu za zaangażowanie i zrozumienie sytuacji 

nauczycieli w trudnym dla nich czasie. 

Radny Andrzej Korzeniowski apelowal, aby nie poróżniać Radnych i nie głosować wniosku 

formalnego złożonego przez Przewodniczącego Rady. 

Radny Łukasz Lombarski (nauczyciel wychowania fizycznego w szkole średniej w Miliczu) 

poinformował, że nauczyciele stali się obiektem hejtu oraz opowiedział o swoim zaangażowaniu w 

pracę z uczniami poza godzinami pensum, np. podczas wyjazdów na różnego rodzaju zawody 

sportowe, co dodatkowo wiąże się z odpowiedzialnością nauczyciela za uczniów. 

Przewodniczący Piotr Morawek stwierdził, że nie kwestionuje faktu, iż pensje nauczycieli nie są 

adekwatne do zakresu obowiązków oraz potwierdził wszystkie wypowiedzi przedmówców dot. 

zaangażowania w pracę poza 18-godzinnym pensum. Poinformował jednak, że złożony wniosek 

formalny jest efektem wcześniejszych wspólnych ustaleń z większością Radnych, dlatego jest 

konsekwentny i go nie wycofa, lecz podda pod głosowanie. Projekt uchwały należy bowiem 

skonfrontować z możliwościami budżetu Gminy, może się bowiem okazać, że fundusz nagród można 

zwiększyć z 1% do więcej (lub mniej) niż 5%.  

Radna Zofia Adamus w kontekście obszernych wyjaśnień Dyrektor Danuty Cyganowskiej i 

Joanny Jasięga podkreśliła, że wszyscy doceniają pracę nauczycieli i zawnioskowała do 

Przewodniczącego Rady, aby nie wycofywać projektu uchwały i nie kierować go do Komisji Oświaty, 

której członkowie są przecież obecni na wspólnym posiedzeniu.  

Radna Anna Rudkiewicz stwierdziła, że odsunięcie w czasie debaty nad projektem uchwały jest 

bezcelowe, skoro wszyscy twierdzą, że doceniają pracę nauczycieli. 

 

O godz. 11
50 

Przewodniczący ogłosił przerwę, obrady wznowiono o godz. 12
08

.  

 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek formalny o wycofanie z 

porządku obrad projektu uchwały nr 57 zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania 
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dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez Gminę Krośnice i skierowanie go do Komisji Oświaty do dalszych prac. 

Stosunkiem głosów: 

 3 głosy za, 

 6 głosów przeciw, 

 3 głosy wstrzymujące się, 

wniosek formalny Przewodniczącego został odrzucony. Jeden Radny nie brał udziału w głosowaniu, 

 

 

Ad 2. 1. Projekt uchwały nr 51 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Krośnice omówiła  P. 

Dorota Perlińska – Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem i Rolnictwa. 

 

Działki ewidencyjne nr 426, 270/1, 276/5, 277/13 obręb Krośnice są własnością Gminy Krośnice. 

W chwili obecnej stanowią one drogę dojazdową do nowo powstających wzdłuż niej budynków. W/w 

działki składające się na tę drogę są oznaczone w ewidencji gruntów symbolem dr (droga) i Tp (grunty 

przeznaczone pod budowę dróg publicznych lub linii kolejowych). W Miejscowym Planie 

Zagospodarowania Przestrzennego dla miejscowości Krośnice działki te również są przeznaczone pod 

drogę. Wymienione działki stanowią przedłużenie istniejącej już ulicy o nazwie Pogodna na długości 

146 m oraz szerokości 15 m, co doprowadzi do połączenia jej z drogą powiatową stanowiącą ul. 

Dębową w Krośnicach i umożliwi ustalenie ciągłej numeracji porządkowej dla nieruchomości 

powstających przy tej drodze. 

Działki ewidencyjne nr 426, 268/10, 736/9 obręb Krośnice stanowią drogę gminną oznaczoną w 

ewidencji gruntów symbolem dr (droga) i Tp (grunty przeznaczone pod budowę dróg publicznych 

lub linii kolejowych) i również w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego 

przeznaczone są pod drogę. Wymienione działki stanowią drogę prostopadłą biegnącą od ulicy 

Pogodnej do ulicy Kolejowej, o szerokości 3 m-10 m i długości 336 m. Stanowi ona drogę dojazdową 

do nowo powstających wzdłuż niej budynków mieszkalnych, wobec czego zasadne jest ustalenie 

nazwy dla tej drogi, co pozwoli na wprowadzenie właściwej numeracji porządkowej dla 

nieruchomości przy niej powstających. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 2. Projekt uchwały nr 52 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wierzchowice 

omówiła  P. Dorota Perlińska – Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem i Rolnictwa. 

 

Działki ewidencyjne nr 346/1 i 169/1 obręb Wierzchowice stanową drogę gminną, oznaczoną w 

ewidencji gruntów symbolem dr (droga) i Tp (grunty przeznaczone pod budowę dróg publicznych 

lub linii kolejowych) i również w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego 

przeznaczone są pod drogę. Wymienione działki stanowią drogę prostopadłą, przyległą do ulicy 

Miodowej w Wierzchowicach, o szerokości 5 m-10 m i długości 260 m. Stanowi ona drogę dojazdową 

do nowo powstających wzdłuż niej budynków mieszkalnych, wobec czego zasadne jest ustalenie 

nazwy dla tej drogi, co pozwoli na wprowadzenie właściwej numeracji porządkowej dla 

nieruchomości przy niej powstających. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 
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Ad 2. 3. Projekt uchwały nr 53 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Krośnice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych od dnia 1 września 2019 roku omówiła P. Paulina Piskorz – insp. ds. obywatelskich i 

oświaty. 

 

Konieczność ustalenia planu sieci szkół podstawowych i ich obwodów na okres od 1 września 

2019 r. stanowi konsekwencję wykonania przepisów art. 210 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. 

Przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe, zgodnie z którymi rady gmin miały obowiązek 

podjęcia uchwał w zakresie ustalenia planu sieci szkół i obwodów szkół podstawowych na okres od 1 

września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r. Działając na tej podstawie Rada Gminy Krośnice w dniu 29 

marca 2017 r. podjęła uchwałę Nr XXXV/211/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego na okres od 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2019 r. Uchwała ta określa sieć szkół i granice ich obwodów na wspomniany okres. 

Na podstawie art. 81 ust 2 i 3 ustawy z dnia 22 listopada 2018 r. o zmianie ustawy – Prawo 

oświatowe, ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U.2018.2245) ww. uchwały 

rad gmin tracą moc z dniem 31 sierpnia 2019 r. w zakresie dotyczącym ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę i określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych. Do ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę i określenia granic publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 

2019 r. stosuje się art. 39 ust 5 i 5a ustawy Prawo oświatowe w brzmieniu nadanym przez ww. 

nowelizację tej ustawy. Zgodnie z tymi normami rada gminy z uwzględnieniem ust. 1 i 2, ustala plan 

sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę, a także określa granice obwodów 

publicznych szkół podstawowych. Mając na względzie powyższe, podjęcie niniejszej uchwały jest 

konieczne i uzasadnione. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 4. Projekt uchwały nr 54 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli omówiła  P. Dorota Perlińska – Kierownik Referatu Gospodarki 

Mieniem i Rolnictwa. 

 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, do 

wyłącznej właściwości rady gminy należy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do 

kompetencji rady gminy. Kompetencja rady gminy w zakresie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli wynika z treści art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. 

Prawo wodne (t.j. Dz.U.2018.2268 ze zm.), który stanowi, że przypadku gdy nie jest uzasadnione 

utworzenie kąpieliska, rada gminy może wyrazić, w drodze uchwały będącej aktem prawa 

miejscowego, zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, określając sezon 

kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

Wniosek w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli został złożony do Wójta Gminy Krośnice przez Dyrektora Gminnego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji w Krośnicach, który będzie organizatorem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli pod nazwą "Kąpielisko Krośnickie" w miejscu określonym w załączniku graficznym do 

niniejszej uchwały. Złożony wniosek określa termin otwarcia i zamknięcia oraz dni funkcjonowania 

miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, a także wskazuje terminy poboru próbek wody do 

badań laboratoryjnych. Utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli będzie mieć 

charakter ogólnodostępnej przestrzeni sportowo-rekreacyjnej i przyczyni się do poszerzenia oferty 
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turystycznej realizowanej na terenie Krośnickiej Kolei Wąskotorowej. Wobec powyższego podjęcie 

niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Radny Zdzisław Jasięga pytał czy dno zostało wyczyszczone ze szklanych butelek wyrzucanych 

do stawu, a Radny Łukasz Lombarski poinformował o wodorostach utrudniających przeprowadzenie 

konkurencji w organizowanym triathlonie. Zwrócił również uwagę, że mieszkańcy korzystają z 

kąpieliska również poza wyznaczonymi dniami, nieraz pod wpływem alkoholu. 

Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że czyszczenie stawu stanowi problem, gdyż w tym celu dwa razy 

w roku wynajmuje się od Stawów Milickich specjalny kombajn, wodorosty jednak posiadają głęboki 

system korzeniowy i odrastają ze zdwojoną siłą. Omówił również konieczność modernizacji 

drewnianych pomostów i występujące w związku z tym problemy z posadowieniem ich w dnie stawu. 

Wójt poinformował ponadto o aktach wandalizmu – notorycznie zatapianych łódkach czy rowerach 

wodnych, i to pomimo przymocowania ich do pomostów.  

Kierownik Jarosław Krzywiński doprecyzował, że terminy opróżniania i napełniania stawów 

określone są w pozwoleniu wodno-prawnym. Pomosty, posadowione na gruntach ilasto-gliniastych, 

dociążone są specjalnymi koszami wypełnionymi kamieniami, które podczas mrozów mogłyby zostać 

wysadzone przy opróżnionym zbiorniku.   

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 5. Projekt uchwały nr 55 w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2019 rok omówiła P. 

Elżbieta Kalityńska – Skarbnik Gminy. 

 

W budżecie Gminy Krośnice na 2019 rok dokonano następujących zmian:   

 

 o 3 776,00 zł zwiększono dochody budżetu z tytułu środków przyznanych z Powiatowego 

Urzędu Pracy w ramach Krajowego Funduszu Szkoleniowego na kształcenie ustawiczne 

pracowników GOPS w Krośnicach,  

 o 39 776,00 zł zwiększono wydatki budżetu, w tym m. in.: 

- 5 000,00 zł na Fundusz Wsparcia PSP w Miliczu na dofinansowanie wyposażenia sali 

edukacyjnej „Ognik”, 

- 13 000,00 zł na dodatkowe prace przy budowie chaty wiejskiej w Dziewiętlinie, 

- 8 000,00 zł na dodatkowe prace przy świetlicy w Luboradowie, 

- 10 000,00 zł na modernizację stadionu sportowego w Krośnicach,  

 36 000,00 zł zmniejszono wydatki budżetu z tytułu dotacji na pokrycie kosztów pobytu dzieci 

z terenu Gminy Krośnice w przedszkolach niepublicznych 

 

Budżet Gminy po zmianach: 

 

 dochody – 45 555 454,08 zł, w tym: bieżące – 43 251 213,08 zł, majątkowe – 2 304 241,00 zł, 

 wydatki – 47 876 169,08 zł, w tym: bieżące – 38 027 572,08 zł, majątkowe – 9 848 597,00 zł, 

 przychody – 6 030 000,00 zł, 

 rozchody – 3 709 285,00 zł, 

 wydatki na zadania inwestycyjne – 9 848 597,00 zł.  

 

 Radna Dorota Godyla, w kontekście omówionych zmian w budżecie, wyraziła niezadowolenie z 

pominięcia potrzeb Sołectwa Żeleźniki – oznakowania dla autobusów, postawienia dodatkowego 



7 

 

przystanku dla dzieci oraz wymiany okien w świetlicy wiejskiej. Radna pytała czy sytuacja taka 

związana jest z tym, że jest radną opozycyjną. 

 Wójt Andrzej Biały wyjaśnił Radnej, że z budżetu Gminy zaspokajane są potrzeby wszystkich 22 

sołectw, jednak należy określić priorytety, dlatego niektóre zadania realizowane są w pierwszej 

kolejności, a inne w następnej. W Żeleźnikach, w przeciwieństwie do innych miejscowości, na 

każdym słupie wisi lampa oraz jest doskonale wyposażony plac zabaw i boisko, zatem nie jest prawdą, 

że niczego się w tej miejscowości nie robi. Poza tym – i to odnosi się do wszystkich sołectw – jeśli na 

jakieś zadanie z funduszu sołeckiego zabraknie środków, Wójt dokłada je z rezerwy, zatem zarzuty 

Radnej są nieuzasadnione. Wójt zauważył, że w Bukowicach dzieci mają do pokonania znacznie 

większą odległość do przystanku autobusowego niż w Żeleźnikach. Wyjaśnił Radnej, że nie postrzega 

jej przez pryzmat przynależności do opozycji. 

 Radna Maria Gradzik poinformowała, że oznakowanie przystanku autobusowego przy drodze 

powiatowej wymaga złożenia wniosku do zarządcy drogi. 

 Kierownik Jarosław Krzywiński poinformował, że w Żeleźnikach jest pięć przystanków 

autobusowych, co w tak małej miejscowości jest ewenementem na skalę województwa. W 

Bukowicach na przestrzeni 7 km (od Lędziny do skrzyżowania ul. Złotowskiej i Wrocławskiej) 

przystanki są trzy, w związku z czym dzieci pokonują po 2 km. Kierownik omówił również zasady 

uzgadniania lokalizacji przystanków autobusowych przy drogach wojewódzkich i poinformował, że 

proces trwa minimum 6 miesięcy. Odnosząc się do pytań Przewodniczącego Rady o dodatkowe środki 

na remont świetlicy w Luboradowie Kierownik poinformował, że w trakcie prac wyniknęły 

nieprzewidziane wydatki na poprawienie struktury ścian oraz na instalację elektryczną i prace 

wykończeniowe. Prace remontowe zostały już zakończone i odebrane. Odnosząc się do pytań o 

szambo Kierownik wyjaśnił, że zbiornik wymaga wymiany. Wójt doprecyzował, że świetlica była 

bardzo zaniedbana (przez ok. 30 lat nie inwestowano w nią żadnych środków), dlatego jej kosztowny 

remont - z udziałem środków z funduszu soleckiego - musiał być rozłożony na kilka lat. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 6. Projekt uchwały nr 56 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Milickiemu 

omówił P. Jarosław Krzywiński – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Ochrony 

Środowiska i Inwestycji. 

 

Udzielenie Powiatowi Milickiemu pomocy finansowej umożliwi realizację zadania ujętego w 

budżecie Gminy Krośnice na 2019 rok: "Remont drogi powiatowej nr 1441D na odcinku Wałkowa-

Wąbnice do skrzyżowania z drogą powiatową nr 1140D - dł. odcinka 2,450 km". Powiatowi udało się 

pozyskać dofinansowanie oraz dokonać montażu finansowego, w związku z czym długo wyczekiwany 

remont drogi wreszcie dojdzie do skutku.  

Wójt poinformował o otwarciu ofert w przetargu na remont drogi i wyraził nadzieję, że w 2019 

roku uda się wyremontować powiatową „drogę wstydu” w Grabownicy, na co również zabezpieczono 

środki w budżecie Gminy. 

Radny Rady Powiatu Milickiego Marcin Ciesielski doprecyzował, że najtańsza oferta opiewa na 

kwotę niższą od wyliczonej w kosztorysie. Radny poinformował również o działaniach Zarządu 

Powiatu dot. restrukturyzacji zadłużenia, co uwolni środki na inwestycje. Odnosząc się do pytań 

Radnego Krzysztofa Skrzypczyka Radny Marcin Ciesielski wyjaśnił, że prace porządkowe przy 

drodze wojewódzkiej prowadzi na rzecz zarządcy drogi Zakład Usług Komunalnych w Miliczu. 

Odnosząc się do pytań Radnego Andrzeja Korzeniowskiego Wójt wyjaśnił, że na remont drogi w 

Wąbnicach Gmina przekaże nie więcej niż 360 000,00 zł, co stanowi 30% zarezerwowanej w budżecie 

kwoty 1 200 000,00 zł. 
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Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 7. Projekt uchwały nr 57 zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków 

i innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych 

przez Gminę Krośnice, stanowiący załącznik nr 9 do niniejszego protokołu, został omówiony w pkt 1 

porządku obrad.  

Przewodniczący Rady pytał na podstawie jakich wyliczeń pięciokrotnie zwiększono fundusz 

nagród i czy środki te są dla dyrektorów szkół wystarczające.  

Wójt wyjaśnił, że w uchwale jest zapis o zwiększeniu funduszu do 5 %, co nie oznacza, że 

wynosi on 5 %, a dyrektorzy szkół będą nim dysponować w ramach ustalonych rocznych budżetów 

swoich jednostek. 

Radna Izabela Malerek pytała czy strajk nauczycieli nie będzie miał negatywnych konsekwencji 

w postaci zwrotu dofinansowania na realizowany w bukowickiej szkole projekt, skoro zajęcia się nie 

odbywały. Dyrektor Danuta Cyganowska wyjaśniła, że zajęcia odbędą się w innym terminie i projekt 

nie jest zagrożony. 

 

 

Ad 3. Radna Izabela Malerek pytała o możliwość przeniesienia wiaty przystankowej przy ul. 

Wrocławskiej w Sołectwie Bukowce II na przeciwną stronę drogi, gdyż obecnie na przystanku z wiatą  

dzieci tylko wysiadają, natomiast oczekują na autobus pod gołym niebem. Radna zgłosiła również 

potrzebę dowieszenia lampy na odcinku ul. Brzozowej.  

Wójt obiecał rozpoznanie tematu oraz poinformował o odwieszeniu przez PKS Wołów 

połączenia autobusowego o godz. 16
20 

z Milicza do Łaz przez Bukowice. 

Prezes Marcin Ciesielski poinformował, że okres oczekiwania na dostawę wiaty przystankowej 

wynosi 8-9 miesięcy. Przy okazji przypomniał Radnej Dorocie Godyla jakie prace ZUK cyklicznie 

wykonuje w Sołectwie Żeleźniki. 

Radna Zofia Adamus wnioskowała o wywiezienie ziemi z boiska w Bukowicach, a Radny 

Andrzej Korzeniowski pytał czy nie powinna tego zrobić firma remontująca drogę. Prezes Marcin 

Ciesielski poinformował, że ziemia zostanie wywieziona przez ZUK. 

 

 

Ad 4. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 13
20

 

zakończył wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

 

Protokolant                         Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

          Olga Skomra                              Piotr Morawek 


